
forskningen, og for eksempel 
medfører at forskerne ikke kan 
si noe avgjørende om seismik-
kens virkning på hyse.

– Vi har hatt god overlapping 
på de tre fiskebåtene ute på 
eggakanten som har deltatt i 
forskningsprosjektet. Men altså 
ikke i forhold til aktiviteten til 
«Ekenborg», konstaterer Svein 
Løkkeborg.

«Geo Pacific» kom nesten 

opp til den vestligste ilen til 
«Ekenborg» da de avsluttet 
natt til onsdag i forrige uke. 
Prosjektleder Løkkeborg fikk 
beskjed om stoppen påfølgende 
natt tirsdag ettermiddag.

– Nå har jeg bedt om å få alle 
linjene som har blitt skutt. De 
må vi ha for å vite avstandene 
mellom redskap og skyting, 
sier prosjektleder Svein Løk-
keborg.    

Kommunikasjonssvikt
Informasjonsleder Elbjørg 
Vaage Melberg i Oljedirekto-
ratet hevdet i forrige utgave av 
FiskeribladetFiskaren at hav-
forskerne hele tiden har vært 
grundig informert om hvilke 
planer de hadde for skytingen, 
også det at de ved full klaff bare 

behøvde å skyte i deler av det 
avsatte området. 

– Pr. i dag har jeg ikke fått 
tak i vedkommende i Oljedi-
rektoratet som jeg har forholdt 
meg til. Men jeg kan altså ikke 
huske å ha fått slik informasjon, 
fastholder Løkkeborg.

Forskningsdirektør Ole Arve 
Misund bekrefter at det har 
vært nær kontakt med Oljedi-
rektoratet i forbindelse med 
det opplegget som er lagt for 
forskningen. 

 Letedirektør Sissel Eriksen i 
OD har på sin side uttrykt stor 
tilfredhet med måten seismikk-
undersøkelsene er gjennomført 
på. 

Misund er klar på at man 
uten overskyting av det aktu-
elle redskapet, ikke får konsen-

trert påvirkning av skytingen 
på fiskeriaktiviteten slik man 
har hatt ved tidligere forsøk. 

terje.jensen@fbfi.no
Telefon: 77 05 90 21

Infosvikt kan koste flesk

Terje Jensen
Harstad

–Jeg kan ikke huske å ha fått 
en slik beskjed, og har planlagt 
toktet som om det skulle skytes 
i hele området, forteller pro-
sjektleder Svein Løkkeborg. 

–Hadde jeg visst det jeg vet 
i dag, ville jeg definitivt lagt 
«Ekenborg» lenger vest slik at vi 
også fikk til overskyting av vårt 
fiskebruk, fastslår prosjektle-
deren som selv har oppholdt 
seg på linebåten «Ekenborg» 
i sommer.

Svekkes?
Linebåten fra Stø var den 
eneste av de fire fiskefartøy-
ene som fisket 
utelukkende 
på hyse, og det 
eneste som 
ikke fisket ute 
på eggakanten. 
Nå sier fors-
kningsdirek-
tør Ole Arve 
Misund ved Havforsknings-
instituttet at en slik mangel 
ved prosjektet i verste fall 
kan svekke konklusjonene fra 

NÆRKONTAKT: «Forskningsskipet» «Ekenborg» fikk aldri fullstendig nærkontakt med seismikkskytingen.  FOTO: TERJE JENSEN

Havforskerne visste ikke 
at Oljedirektoratet bare 
kunne komme til å skyte 
i deler av det avsatte 
seismikkområdet uten-
for Vesterålen. Det kan 
svekke følgeforskninga 
med en prislapp på 25 
millioner kroner.

Svein 
Løkkeborg

Jeg har planlagt  ”toktet som om det 
skulle skytes i hele 
området. 
Svein Løkkeborg, prosjektleder for 
følgeforskningen, 

z seismikk

Vesterålen 
har mistet 
100 tonn?

Terje Jensen
Harstad

Men de generelle landings-
tallene forteller neppe hele 
historien. –Det er så mange 
ulike forhold som spiller inn 
på hva som blir fisket i juli at 
det nærmest er umulig å trekke 
konklusjoner bare ut fra snaue 
tall, påpeker omsetningssjef 
Willy Godtliebsen i Norges 
Råfisklag.

Han summerer i fleng: 
–For det første er landingene 

marginale og små. Juli er først 
og fremst en feriemåned, og 
ikke en fiskemåned. Ofte hol-
der fiskebrukene stengt, noe 
som i seg selv stopper fisket. 
Kvotesituasjonen påvirker 
også aktiviteten sterkt. I år 
har dessuten interessen for å 
fiske hyse antagelig vært større 
hos enkelte når det tross alt var 
hyse å få etter en vinter som 
kanskje ble dårligere enn ven-
tet på torsken. Når det gjelder 
blåkveite, for eksempel, så vet 
vi jo at dette fisket har vært 
stengt i juli, bortsett fra den 
forlenginga av fisketiden som 
ble gjort i fjor og så følgefors-
kningsfisket i år.

Som før?
Totaltallene viser en tilbake-
gang for de viktigste sommer-
fiskeslagene på opp mot 100 
tonn sammenlignet med siste 
året uten seismikk - i 2006. Den 
beste julimåneden de fem siste 
årene for Vesterålen, var i 2007. 
Det kan tilbakeføres til et godt 

juksafiske på sei, og et voksende 
linefiske etter hyse.

Brukbare hysefangster var 
det både i fjor, og spesielt i år 
også - fram til man fikk full 
effekt av seismikkskytingen. 
Men juksafisket etter sei i juli 
har vært påtagelig dårligere de 
to siste årene. Mens det de tre 
foregående årene er ilandført 
130 -180 tonn, har det de to siste 
årene vært snakk om henholds-
vis 17 og 45 tonn.  

Upåvirket 
Ett fiskeri som tilsynelatende 
har pågått upåvirket av seis-
mikkaktiviteten, er ikke uven-
tet garnfisket etter uer. Før 
seismikken startet, ble det 
fisket drøyt 30 tonn i denne 
måneden utenfor Vesterålen. 
Det har også vært tilfelle i år, 
mens båtene har fisket «i ka-
nonaden» fra seismikkfartøyet 
«Geo Pacific».

I 2007 og 2008 var riktignok 
samla vesterålsfangst av uer 
dobbelt så stor, det vil si på 
nærmere 70 tonn. Også da ble 
det skutt seismikk, men noe 
lenger unna enn i år. Det un-
derbygger kanskje teorien om 
at seismikkskuddene skrem-
mer fisk inn på garn som står 
i nærheten.

terje.jensen@fbfi.no
Telefon: 77 05 90 21

STOPPET: Seifiske på Tinnan utenfor Andenes har stoppet opp de to siste årene etter at seis-
mikkskytingen startet. FOTO: Terje jensen

Samla landinger fra 
kystflåten i Vesterålen 
i juli i år er om lag 100 
tonn lavere enn årene 
før seismikkskytingen 
slo inn for fullt. 

z seismikk

Fangsttall Vesterålen 
for juli måned (i tonn, alle redskaper):
 sei hyse uer sum
2005 170 0,5 37 207,5 
2006 169 54 36 259 
2007 237 54 71 362
2008 34 72 68 174 
2009 61 70 33 164

Tall fra Norges Råfisklag for 
hele sommerperioden (juni, juli 
og august) i Vesterålen, viste en 
noenlunde tilsvarende tendens, 
det vil si en tilbakegang i landin-
gene på vel 30 prosent.

Nye EU-tiltak
Like til feriestart mandag job-
bet EUs rådsarbeidsgruppe for 
fiskeriene med det nye forsla-
get til fiskerikontroll. Selv om 
jobben har vært i gang siden 
januar, gjenstår likevel mye 
arbeid, melder Fiskeriverket. 
Gruppa jobber med EU-kom-
misjonens forslag, som nylig 
ble lagt fram. Alle innspill som 
vedtas skal bakes inn i det en-
delige forslaget når EU igjen 
kommer sammen i september. 
verige har ordførerskapet fram 

til nyttår. De har ansvaret for 
å sammenfatte forslagene og 
prøve å få landene til å bli enige 
om det som legges fram. EU-
kommisjonen ønsker å regulere 
fritidsfisket samtidig, men det 
er mange medlemsland uenige 
i. Sei, hyse, tunfisk, uer og lodde 
er bestander som blir diskutert. 
Forslaget, hvis det blir vedtatt, 
vil øke muligheten for EU til 
kontroll. Motorstyrke på fiske-
båter og nye regler for områder 
der flere bestander er fredet.
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Vik i Helgeland - 8920 Sømna
Tlf. 75 02 99 40 - fax. 75 02 99 41

DIN PÅLITELIGE 
TOTALLEVERANDØR 
av hydraulikk, kraner 
og løfteredskaper

✔Høy kvalitet

✔God service 

✔Riktige priser 

✔Garanti på alt 

✔Mer enn 18 års
erfaring

LA OSS KOMME MED TILBUDET!

Vi tilbyr solid kompetanse og bred
erfaring etter mange år i bransjen.
Truck Tek AS har en langsiktig strategi.
Fremfor kortsiktig gevinst søker vi 
løsninger tilpasset kundens behov 
og ønske.

Vi ønsker langvarige kundeforhold
basert på gjensidig tillit.
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– Som 
sabotasje
Skipper Johnny Johnsen på 
«Ekenborg» trodde knapt det 
han så da seismikfartøyet 
«Geo Pacific» avbrøt skytin-
gen akkurat i det de nærmet 
seg lina de hadde i havet, nes-
ten fem døgn før fristen. –Her 
og nå føles det nærmest som 
sabotasje. Man må nesten 
spekulere i om oljenæringa 
rett og slett ikke ønsker en 
bekreftelse av hvordan sky-
tingen influerer på fiskeriene, 
sier en oppgitt Stø-fisker.

Johnsen er Kystfiskarlagets 
representant i referanse-
grruppa for hele følgefors-
kningsprosjektet. Han frykter 
at man nå kan ha forspilt 
muligheten man hadde til å få 
vite alt om fiskernes tap ved 
slik leting.

–Og det er ikke minst snakk 
om ufattelig sløsing dersom 
myndighetene nå har brukt 
25 millioner kroner, som 
følgeforskningen koster, uten 
å få fullgode resultater. Det 
kan ikke Senterparti-statsråd 
Terje Riis-Johansen være 
særlig bekjent av, mener 
Johnsen. 

Livvakt til tjeneste Vår nye GlobalFix™ iPRO kan redde
dagen når det står om livet. Den repre-
senterer det ypperste innen høyteknolo-
gisk pålitelighet, takket være eksklusive
nye funksjoner, blant annet et digitalt
display som viser den elektroniske

aktiviteten i den posisjonsgivende nødpeilesenderen.
Med intern og ekstern GPS-funksjon kan den sende din
geografiske posisjon på få minutter.

Med det dokumenterte COSPAS-SARSAT-systemet,
som har reddet over 24 500 liv, leverer ACR minst 60
prosent av verdens registrerte nødpeilesendere. iPRO fra
ACR har eksklusive funksjoner og innebygd redundans,
og finner posisjonen selv der GPS-en ikke klarer det, slik
at hjelpen kommer fort frem. Du kan stole på at den
virker, for teknologien i den har blitt stresstestet under
ekstremt tøffe forhold. Og det er ingen abonnementsavgift.

Sørg for at iPRO er på vakt når du trenger den.
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www.acrelectronics.com

Det nye iPRO-
displayet viser 
aktiviteten i i 

senderen
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